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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI  Saziv 

Prolećno   zasedanje    

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i ruralni razvoj 

Sednica  br. 56/2019 

Priština, 25.1.2019. godine, u 13:30 časova 

Zgrada Skupštine, sala N - 303  

                                                                  ZAPISNIK 

 

 

Sednici su prisustvovali: Sala Berisha-Shala, predsednica, Glauk Konjufca, Liburn Aliu, 

Hykmete Bajrami, Lutfi Zharku, Memli Krasniqi, Muharrem Nitaj, Veton Berisha i Duda Balje, 

članovi.  

  
Odsutni: Dardan Sejdiu, prvi zamenik predsednice, Adem Hodža, drugi zamenik predsednice. 

    

Pozvani učesnik: Valdrin Lluka, ministar ekonomskog razvoja.   

 

Ostali učesnici: Lulzim Demolli i Shkumbin Asllan – MER,  Ardian Syla – Odbor Trepče; 

Shyqyri Sadiku – Sindikat Trepče; Nazmi Mikullofci, Blerim Sallahu i Vatra Qehaja - LVV; 

Naim Jakaj- PSD; Liridon Gashi – SEEF i mediji. 

 

 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i 

Nurije Morina.  

 

 

Sednici je predsedavala: Sala Berisha - Shala, predsednica  Komisije. 

  

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 22.1.2019. godine;  

3. Razmatranje Predlog-statuta “Trepče” a.d.; 

4. Razno. 

 

Predsednica je zaključila da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorila sednicu 

prema  dnevnom redu.    
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 22.1.2019. godine  

 

Zapisnik sa sednice održane 22.1.2019. godine, usvojen je bez primedbi. 

 

 

3. Razmatranje Predlog-statuta “Trepče” a.d. 

 

Sala Berisha Shala, predsednica, navela je da je i na prethodnoj sednici Komisije na dnevnom 

redu bilo razmatranje Predlog-statuta Trepča a.d., ali ovaj predlog-statuta vraćen je od strane 

Komisije, kako bi se uskladio Sporazum između Vlade, Nadzornog odbora Trepče i Sindikata 

radnika Trepče. Saglasili smo se u Komisiji da ne bude intervencija i izmena u Predlog-statutu, 

nakon dogovora između ovih strana i kao takav treba da se prosledi na usvajanje u Skupštini, 

kako posle ne bi bilo problema u sprovođenju, jer strane potpisnice treba da sprovede isti, jer na 

prethodnoj sednici niste bili saglasni da se usvoji iz proceduralnih razloga i zahtevali smo da se 

vrati Vladi. Za ovo pitanje je pozvan g. Valdrin Lluka, ministar ekonomskog razvoja, kojem je 

dala reč da predstavi Predlog-statuta Trepče a.d.  

 

Valdrin Lluka, ministar ekonomskog razvoja, obavestio je članove Komisije o procesu 

izrade Predlog-statuta Trepče a.d. U maju 2018. godine izrađen je Predlog-statuta Trepče, ali je 

došlo do nezadovoljstva rudara Trepče. Za rešavanje nezadovoljstva i postizanje zajedničkog 

dogovora, formirane su dve radne grupe; 31. oktobra 2018. godine ove radne grupe su 

predstavile svoje izveštaje. Izveštaji su razmotreni istog dana i svi zajedno su postigli dogovor. 

Z. Lluka je predstavio Predlog-statut, kojim su definisani osnivači akcionarskog društva, 

njihove akcije, aktivnosti, organizaciona struktura, osnivački kapital, upravljanje, poslovanje i 

sva organizaciona pitanja vezana za kompaniju. Naziv akcionarskog društva je "Trepča" a.d. i  

sedište je u Industrijskom parku Mitrovice, stoga, usvajanje Statuta Akcionarskog društva 

"Trepča" a.d. omogućiće sprovođenje Zakona o Trepči i usvojena verzija je u potpunoj 

saglasnosti svih aktera vezanim sa ovom kompanijom. Sada, ovaj predlog-statuta je konačni 

nacrt, postignutog sporazuma između strana, Odbora Trepče i Sindikata radnika Trepče a.d. 

Lluka je naveo da istog dana kada je vraćen  Predlog-statuta od strane parlamentarne komisije, 

sastali smo se svi zajedno i tretirana su sva otvorena pitanja pojedinačno i ovo je konačna 

verzija, nakon što su se saglasili obe strane, potpisan je zajednički sporazum, koji imate i vi kao 

Komisija, dok je danas, prema proceduri, na sednici Vlade Kosova, usvojen ovaj predlog-

statuta. 

 

Hykmete Bajrami, zahtevala je objašnjenje u vezi sa fabrikom opreme u statutu Trepče. Član 

7. stav 2. odnosi se na studiju izvodljivosti Zakona o Trepči, zašto nije bilo posebne studije o 

ovom pitanju u statutu? Šta će se desiti sa listom imovine koja je van Kosova, koju ima Trepča? 

Da li je ostao koji hektar zemljišta u Mitrovici, koje je u vlasništvu preduzeća Trepča, a da nije 

registrovan kao imovina Trepče? Šta ćete uraditi sa listom imovine koju je Kosovska agencija 

za privatizaciju registrovala i uradila inventar?  
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Bajarami je istakla da ako takav predlog-statuta isključi imovinu Trepče, nadam se da će 

isključenje ove imovine ostati u nadležnosti Nadzornog odbora, kako bi se ponovo vratila 

Trepči. 

 

Liburn Aliu, naglasio je da u ovom predlog-statutu postoji niz ozbiljnih ekonomski i pravni 

problema i tom žurbom imaćemo greškama, kao što se dogodilo sa Zakonom o Trepči. On je 

istakao da, kada je reč o akcijama, gde se navodi da imaju vrednost od  1 evro, to se ne može 

odrediti, jer sve akcije nemaju vrednost od 1 evro. Ukoliko to tako izglasamo, dobijamo statut 

sa ekonomskim i pravnim problemima. Postoje i drugi problemi, pa bih vas zamolio da se ne 

prave greške koje su prošle, kao u Zakonu o Trepči. 

 

Lutfi Zharku, zahtevao je objašnjenje u vezi sa uključivanjem imena članova Nadzornog 

odbora Trepče u Predlog-statuta? On je rekao da to nije dobra praksa i nije predviđeno 

zakonom.  

 

Glauk Konjufca, predstavio je primedbe na Predlog-statuta, član 14.1. Nadzorni odbor Trepče 

utvrđuje dividendu, ova dividenda ne bi trebala biti ostavljena odlukom Nadzornom odboru, već 

bi se trebala odrediti jedino prema Zakonu o Trepči, jer ne ostavlja mogućnost zloupotrebe 

dividende. On je naveo da ukoliko se Predlog-statuta izglasa sa mnogim elementarnim 

greškama, kasnije ne znam da li ima prostora da se isprave. Stoga, svaka saglasnost između 

strana u ovom slučaju, ne otklanja postojeće probleme i, ako se kao takav izglasa, biće 

nevladinih organizacija koje će ih analizirati, imaćemo problema u sprovođenju, ali i bilo koja 

strana može isti dostaviti sudu.  

Konjufca je naglasio da Predlog-statuta ima osnovne probleme, tako da problemi dolaze u 

obliku materije koju ima ovaj statut. On je naglasio da je definicija imovine van teritorije 

Republike Kosovo neophodna i pitao je zašto ovo pitanje nije navedeno u Predlog-statutu i 

zašto statut nema strategiju i viziju, o tome šta želimo da postignemo? 

 

Memli Krasniqi, naveo je da ovo nije idealan predlog - statuta, već da je najoptimalniji, ali kao 

takav mora da se usvoji, kako bi se otvorio put za razvoj Trepče. Smatram da ne žurimo, već da 

duže vremena kasnimo, od kada smo  razmotrili ovaj predlog-statuta i nismo ga usvojili. Što se 

tiče oklevanja da ne grešimo i da žurimo usvajanjem, Krasniqi je naglasio da su u statutu 

ostavljene mogućnosti za izmene. U članu 17. postoji ova mogućnost, u slučajevima kada 

postoji problem u sprovođenju, stoga ovaj predlog-statuta stvara mogućnost za unapređenje. 

Uprkos nedostacima koji mogu biti, ovaj statut je najbolji mogući. 

   

Muharrem Nitaj, naglasio je da, kako je rečeno, ovaj predlog-statuta moje zaokružen ako se 

usvoji u formi kao što je, već ostaje otvoren tokom procesa za izmene, ako je potrebno da se 

izmeni, da bi se sproveo u praksi. Stoga, uprkos nedostacima, ovaj statut treba da se usvoji, jer 

je to jaka osnova za otvaranje perspektive ovog preduzeća od posebnog značaja, što je u korist 

ekonomskog razvoja zemlje.  

 

Liburn Aliu, istakao je da je, za razliku od prethodnog predlog - statuta, ovaj  potpuniji i ima 

više napretka, jer je uključena i imovina Trepče. On je naglasio da je važno da postoji sporazum 

između Sindikata radnika i Nadzornog odbora Trepče i da se uključi imovina Trepče. Aliu je 

istakao da je bio skeptičan na prethodnoj sednici o tome, da li je putem Komisije postojala 
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procedura, da može imati amandmane, bilo je mogućnosti da se potpuno  izmeni sadržaj statuta, 

stoga imamo zakon koji ima mnogo ozbiljnih problema. Bojim se da će u statutu ponovo biti 

grešaka, kao u zakonu. Ovo se radi žurno, jer ako ga pročitamo, možemo videti da postoje 

greške i nismo protiv, ali to su problemi. 

 

Predsednica je istakla da je zahtev članova Komisije bio da se glasa o Predlogu- statuta, nakon 

što je postignut sporazum za uključivanje zahteva Sindikata radnika Trepče. Sporazum kao 

takav nije bio veoma opravdan za ekonomski razvoj Trepče, ali mi otvaramo put Trepči da 

funkcioniše kao jedinstvena jedinica ukoliko isti izglasamo, jer ni ja nisam zadovoljna. Vi 

tvrdite da žurimo, ako glasamo za usvajanje Predlog-statuta Trepče, a zapravo pre tri godine je 

usvojen Zakon o Trepči, kojim se predviđa izrada statuta i njegovo usvajanje u Skupštini, imam 

pitanje sada, da li je to žurba ili odugovlačenje? 

 

Valdrin Lluka, ministar ekonomskog razvoja, odgovarajući na pitanja koja zabrinjavaju 

članove Komisije o problemima u Predlog-statutu, rekao je da je Statut dokument koji se može 

izmeniti. On je rekao da vizija razvoja nije deo statuta, već se priprema biznis plan, jer se 

promenom menadžmenta menja i vizija.  

Za fabriku opreme izjavio sam da je na početku bila van, ali sada je uključena. Za sredstva van 

zemlje, rekao je da su uključeni u Predlog-statuta.  

Pitanje podele akcija, rekao je da će se regulisati administrativnim uputstvom. 

Što se tiče uključivanja imena članova Odbora Trepče u Predlog-statuta, Lluka je rekao da to 

nije bila njegova odluka, već Odbora, dok u vezi sa procenom imovine preduzeća Trepče, rekao 

je da će se izvršiti procena imovine od strane nezavisne spoljne kompanije.  

Lluka je rekao da i o socijalnim beneficijama smo se složili da se tretiraju posebno, jer im nije 

mesto u statutu. Stoga, ovaj predlog statuta je kompletna verzija. Kao takav, usvojen je u Vladu 

i zahtevao je da se isti izglasa i u Komisiji. 

 

 

Nakon diskusija, Komisija je jednoglasno donela sledeći: 

 

Zaključak 

 

Usvaja se Predlog-statut Trepče d.d. 

 

 

4. Razno 

Tekuća pitanja 

 

 

Sednica je završena u 14:30 časova. 

 

Pripremilo: 

Osoblje za podršku Komisiji..                           

                                                                                                             Predsednica Komisije, 

                                                                                                                                                                                                                          

Sala BERISHA SHALA 


